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PROTOKÓŁ  Nr XXIV/ 2008  
 

z przebiegu XXIV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 
odbytej w dniu 28 sierpnia 2008 roku 

w sali konferencyjnej Urz ędu Miejskiego w Zb ąszynku  
 
 

Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  powitał radnych, pełniącą funkcję Burmistrza Ewę 
Omelczuk, Skarbnika Gminy Anetę Nawracała, p.o. Sekretarza Barbarę Stasik, radnego 
powiatowego oraz pozostałych  przybyłych  i  otworzył obrady XXIV sesji Rady Miejskiej w 
Zbąszynku o godz. 13.00. Jednocześnie stwierdził, Ŝe na sali obecnych jest 15 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum dla prawomocności 
obrad /listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego 
protokołu/.  
 
Rada Miejska minutą ciszy uczciła pamięć zmarłych: Mariana Waścińskiego; ojca Pani 
Skarbnik Gminy, Jadwigii Tomińskiej; bliskiej zmarłej z rodziny radnego Wojciecha Półtoraka 
oraz ks. kanonika Benedykta Pacygi. 
 
Do pkt. 2.  
 

Wybór Sekretarza obrad 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 
kandydaturę radnej Wiolety Muszyńskiej (wyraziła zgodę) i zarządził głosowanie. 
- za pełnieniem przez radn ą Wiolet ę Muszyńską funkcji Sekretarza obrad dzisiejszej 
sesji Rady - głosowało 15 radnych. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady stwierdził, Ŝe Sekretarzem obrad 
dzisiejszej sesji Rady została radna Wioleta Muszy ńska. 
 
Do pkt.3.  

Przyjęcie porz ądku obrad 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przedstawił planowany porządek obrad.  
 
P o r z ą d e k   o b r a d :  
1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja osoby pełniącej funkcję Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8.    Rozwój budownictwa mieszkaniowego, w tym: 

1)   Ocena sprzedaŜy działek na potrzeby budownictwa indywidualnego i zbiorowego 
2)   Stan infrastruktury towarzyszącej rozwojowi budownictwa 

                 3)  Informacja z realizacji wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem  Gminy Zbąszynek. 

9.   Współpraca międzygminna i zagraniczna  
10. Przygotowanie gminnych jednostek oświatowych do roku szkolnego 2008/2009 
11. Podjęcie uchwał 
a/   w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2008 rok 
b/ w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego 

miejscowości Kosieczyn pod lokalizacje urządzeń elektroenergetycznych (farmy wiatrowe) 
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c/    w sprawie zatwierdzenia Zarządzenia w sprawie wprowadzenia ograniczeń w korzystaniu z wody 
pitnej z wodociągów stanowiących własność gminy Zbąszynek 

12. Odpowiedzi na interpelacje 
13. Oświadczenia i wolne wnioski 
14. Zakończenie obrad 
 
Pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk wystąpiła o wprowadzenie zmiany do 
porządku obrad poprzez wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały w pkt. 11 „d”  w 
sprawie zmiany nazwy Szkoły Podstawowej im. II Armii Wojska Polskiego w Zbąszynku. W 
związku z planowanym od 1 września br otwarciem w ramach szkoły oddziałów 
integracyjnych prawo narzuca obowiązek zmiany nazwy Szkoły. Natomiast zmiana nazwy 
Szkoły leŜy w kompetencji Rady Miejskiej. 
- za wprowadzeniem powy Ŝszej zmiany głosowano jednogło śnie. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przedstawił porządek obrad sesji po wprowadzonych 
zmianach. 
 
P o r z ą d e k   o b r a d :  

1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja osoby pełniącej funkcję Burmistrza z działalności w okresie 

międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 

      8.   Rozwój budownictwa mieszkaniowego, w tym: 
1) Ocena sprzedaŜy działek na potrzeby budownictwa indywidualnego i zbiorowego 
2) Stan infrastruktury towarzyszącej rozwojowi budownictwa 
3) Informacja z realizacji wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem  

Gminy Zbąszynek. 
     9.   Współpraca międzygminna i zagraniczna  
   10. Przygotowanie gminnych jednostek oświatowych do roku szkolnego 2008/2009 
   11. Podjęcie uchwał 

            a/   w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2008 rok 
b/   w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  

przestrzennego miejscowości Kosieczyn pod lokalizacje urządzeń elektroenergetycznych 
(farmy wiatrowe) 

c/    w sprawie zatwierdzenia Zarządzenia w sprawie wprowadzenia ograniczeń w korzystaniu  
z wody pitnej z wodociągów stanowiących własność gminy Zbąszynek 

d/   w sprawie zmiany nazwy Szkoły Podstawowej im. II Armii Wojska Polskiego w Zbąszynku 
12. Odpowiedzi na interpelacje 
13. Oświadczenia i wolne wnioski 
14. Zakończenie obrad 

 
Nad przyjęciem porządku po zmianach głosowano jednogłośnie. 
 
Do pkt 4.  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 
Przewodnicz ący Rady  Jan Mazur poinformował radnych, Ŝe protokół przez czas trwania 
sesji będzie wyłoŜony do wglądu i jeŜeli nie będzie uwag zostanie przyjęty w pkt.13 porządku 
obrad. 
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Do pkt. 5  
 

Informacja Przewodnicz ącego Rady o działaniach w okresie mi ędzysesyjnym 
 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 
  

 
Do pkt.6  

Informacja osoby pełni ącej funkcj ę Burmistrza z działalno ści  
w okresie mi ędzysesyjnym 

 
 
Pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omleczuk  przedstawiła informację z działalności w 
okresie międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  
Pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omleczuk  poinformowała równieŜ, Ŝe w uzupełnieniu do 
przedstawianego sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym dołączona została 
informacja z działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie międzysesyjnym /informacja 
z działalności referatów UM w okresie od 26 czerwca2008r.  do 27 sierpnia 2008 r. - stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt.7  
 

Interpelacje i zapytania 
 

 
Radny Sylwester Budych  zgłosił zapytanie do obecnego na sali obrad Kierownika Usług 
Komunalnych, Piotra Mazura; czy przy opracowywaniu kosztów kalkulacyjnych wody, 
ścieków i funkcjonowania oczyszczalni ścieków były wkalkulowywane kary, które trzeba 
odprowadzić do ochrony środowiska? 
Na zadane pytanie Kierownik ZUK Piotr Mazur udzielił negatywnej odpowiedzi. 
 
Radny Wojciech Półtorak  zgłosił zapytanie do Przewodniczącego Rady jak wykorzystany 
jest budŜet Rady Miejskiej za I półrocze. Radny zwrócił się z prośbą o przedstawienie 
rozliczenia budŜetu Rady z podziałem na środki wydane na diety oraz wydatki rzeczowe; 
zakupy, uroczystości i imprezy. 
 
Następnie radny Wojciech Półtorak  zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Klubu 
Radnych GIW, Ryszarda Dembniaka w temacie podjęcia kolejnych działań w kwestii 
złoŜonego oświadczenia odnośnie zwolnień nauczycieli w Zbąszynku. Radny Wojciech 
Półtorak zapytał, czy będzie jakaś debata w tym temacie, czy był to jakiś chwyt reklamowy. 
Ponadto zdaniem radnego Wojciecha Półtoraka Przewodniczący Klubu Radnych GIW 
powinien na Komisjach złoŜyć informację, radni powinni wysłuchać stron zainteresowanych, 
czyli obecnego Dyrektora Gimnazjum i byłego Dyrektora Gimnazjum, Pana Krzywaka. Jak 
stwierdził radny, ten problem trwa od kilku lat. 
 
Odnośnie pisma odczytanego przez Pana Przewodniczącego Rady podczas czerwcowej 
sesji, złoŜonego przez Pana Czyczerskiego, radny Wojciech Półtorak stwierdził, Ŝe nie moŜe 
odpowiedzieć na to pismo, gdyŜ pytanie w interpelacji do uchwały budŜetowej skierował do 
Pani Skarbnik, a nie do Przewodniczącego Rady ani do Pana Czyczerskiego. Radny 
nadmienił, Ŝe otrzymał odpowiedź na zadane pytanie, iŜ 30 tys. zł nie wpłynęło i nie 
interesuje go kto zawinił. Ponadto radny stwierdził, Ŝe pismo nie trafiło drogą 
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administracyjną, zostało wprowadzone przez Przewodniczącego z Biura Rady, dlatego nie 
będzie się do niego odnosił. 
 
Radny Wojciech Półtorak  zgłosił zapytanie do Pani Burmistrz; kiedy ruszy remont zaplecza 
socjalnego w Kosieczynie, czy będzie przeprowadzony po czy przed wyborami; czy brakuje 
wykonawców. Ponadto radny podkreślił zły stan techniczny zaplecza. 
 
Radny Dariusz Drosik  w kwestii zmiany nazwy Szkoły Podstawowej w Zbąszynku zgłosił 
wątpliwość, czy w proponowanej nazwie w projekcie uchwały nie naleŜałoby zamienić 
członów nazwy z „Szkoła Podstawowa im. II Armii Wojska Polskiego w Zbąszynku z 
Oddziałami Integracyjnymi  na „Szkoła Podstawowa z Oddziałami Integracyjnymi im. II Armii 
Wojska Polskiego w Zbąszynku”. 
 
Do pkt.8  
 
Rozwój budownictwa mieszkaniowego, w tym: 
 
1) Ocena sprzeda Ŝy działek na potrzeby budownictwa indywidualnego i zbiorowego  
W temacie pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk  poinformowała, Ŝe w okresie od 
stycznia 2008 roku do lipca 2008 roku sprzedano łącznie 30 nieruchomości, z tego pod 
potrzeby realizacji  budownictwa mieszkaniowego jednorodzinnego sprzedano 8 
nieruchomości,  natomiast pod potrzeby realizacji budownictwa mieszkaniowego 
wielorodzinnego sprzedano 2 nieruchomości. Gmina sukcesywnie przygotowuje działki do 
sprzedaŜy w związku z zainteresowaniem potencjalnych nabywców i mimo tego, Ŝe 
developer rozpoczął realizację swojej inwestycji, sprzedaŜ działek nie maleje. Przygotowane 
są tereny pod potrzeby realizacji budownictwa zgodnie z obowiązującym planem 
zagospodarowania. Są przygotowane równieŜ tereny pod budownictwo wielomieszkaniowe. 
Szczegółowa informacja w tym temacie została przedstawiona na posiedzeniach Komisji 
/informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/. 
 
2) Stan infrastruktury towarzysz ącej rozwojowi budownictwa 
W temacie pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk poinformowała, Ŝe gmina posiada 
uzbrojone tereny pod budownictwo mieszkaniowe. Pewne inwestycje zostały juŜ 
zrealizowane  w poprzednim roku. W planach na ten rok jest kolejna inwestycja związana z 
doprowadzeniem mediów (woda, kanalizacja i kanalizacja deszczowa) na osiedle przy 
ulicach Ogrodowa, Bolesława Prusa, Rynek i Topolowa. Ponadto pełniąca funkcję 
Burmistrza Ewa Omleczuk zaznaczyła, Ŝe terenów uzbrojonych juŜ w przyszłości moŜe nie 
wystarczyć i moŜe pod kątem nowego budŜetu warto by było pomyśleć o kolejnych 
inwestycjach związanych z dozbrajaniem nieruchomości przeznaczanych przede wszystkim 
pod budownictwo indywidualne i zbiorowe. 

 
3) Informacja z realizacji wieloletniego programu g ospodarowania mieszkaniowym zasobem  
Gminy Zb ąszynek. 
Pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk  poinformowała, Ŝe wg stanu na dzień 
31.12.2007 roku gmina była właścicielem 133 mieszkań, z tego 49 to mieszkania połoŜone 
na terenie wsi i 84 mieszkania połoŜone na terenie miasta. Z powyŜszego zasobu  
mieszkaniowego wyodrębniono 8 lokali socjalnych. Zakładany plan remontów i modernizacji 
budynków mieszkalnych w 2007 roku zamknął się kwotą  68.621 zł, co stanowi kwotę 
wyŜszą o 12.621 zł niŜ zakładano w programie. Dokonano remontów lokali mieszkalnych na 
łączną kwotę 40.462 zł. W 2007 r. sprzedano 11 lokali mieszkalnych i po uwzględnieniu 
bonifikat, do budŜetu Gminy z tego tytułu wpłynęła kwota w wysokości 224 517,00 zł. 
Mieszkaniowym zasobem Gminy Zbąszynek administruje Zakład Usług Komunalnych w 
Zbąszynku, czynsz jest pobierany zgodnie z Zarządzeniem Burmistrza. 
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Szczegółowa informacja w tym temacie została przedstawiona na posiedzeniach Komisji 
/informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 9  
 

Współpraca mi ędzygminna i zagraniczna 
 
Pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk wymieniła najwaŜniejsze imprezy i spotkania 
zorganizowane wraz z partnerami zagranicznymi naszej Gminy w okresie od sierpnia 2007 
do sierpnia 2008 roku. 
Szczegółowe sprawozdanie w tym temacie zostało przedstawione na posiedzeniach Komisji 
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/. 
W temacie współpracy międzygminnej, pełniąca funkcję Burmistrza poinformowała, Ŝe gmina 
Zbąszynek jest członkiem Stowarzyszenia Gmin RP Region Kozła. Zebrania Kapituły 
Regionu Kozła odbywały się dość systematycznie. Dotyczyły one głównie działalności 
Lokalnej Grupy Działania Regionu Kozła i wokół tego tematu najbardziej ostatnio się 
skupiano; odsunięto na bok działania i realizację idei powstania Stowarzyszenia. Wszystkie 
gminy wpłacają składki do Stowarzyszenia w wysokości 1,50 zł od mieszkańca. Z tego tytułu 
Gmina Zbąszynek wpłaca 12.611 zł. W tym roku wydatki na organizację zadań statutowych 
zostały przyjęte na posiedzeniu Konferencji. Wydatki związane z zadaniami statutowymi to 
94.230 zł. Oprócz tego kaŜda gmina otrzymała do dyspozycji 2.500 zł na dofinansowanie 
imprez związanych z Regionem Kozła. Część środków została juŜ przeznaczona na 
organizację imprezy „U progu lata”; imprezy związanej z folklorem Regionu Kozła. Pozostałe 
środki pozostały jeszcze do wykorzystania, o czym poinformowano Dyrektorów Szkół i dano 
im tę kwestię pod rozwagę. 
 
Do pkt. 10  

 
Przygotowanie gminnych jednostek o światowych do roku szkolnego 2008/2009 

 
Pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk  poinformowała, Ŝe wszystkie szkoły zgłosiły 
pełne przygotowanie do nowego roku szkolnego, arkusze organizacyjne zostały przedłoŜone 
organom nadzoru pedagogicznego. Następnie przedstawiła informację w temacie 
przeprowadzonych remontów w poszczególnych jednostkach oświatowych gminy 
Zbąszynek. Ponadto pełniąca funkcję Burmistrza przedstawiła informację w temacie 
obowiązujących podręczników szkolnych w poszczególnych jednostkach oświatowych z 
terenu gminy /informacje w temacie przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego, 
przeprowadzonych remontów oraz obowiązujących podręczników stanowią załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 11  

Podjęcie uchwał 
a/. 
 
Skarbnik Aneta Nawracała  poinformowała, Ŝe do treści projektu uchwały jaki był 
przedstawiany na poszczególnych Komisjach wprowadzono poprawkę, związaną z 
wnioskiem, jaki podjęto na Komisji Gospodarki i BudŜetu. Wniosek dotyczył zwiększenia po 
stronie wydatków środków planowanych z przeznaczeniem na dotacje dla przedszkoli 
niepublicznych o kwotę 22 tys. zł i tym samym, celem zrównowaŜenia budŜetu zwiększenie o 
tę samą kwotę w ramach działu: Gospodarka mieszkaniowa. Jak poinformowała Pani 
Skarbnik, projekt powyŜszej uchwały zakłada zmianę planu przychodów i kosztów zakładu 
budŜetowego, z uwagi na przeprowadzoną analizę finansową, która miała na celu 
sprowadzenie wyniku finansowego, podstawy opodatkowania podatkiem dochodowym od 
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osób prawnych Zakładu Usług Komunalnych do poziomu neutralnego celem zniwelowania 
konieczności zapłacenia podatku i tym samym wniosku o zwrot podatku, który od początku 
roku został juŜ poniesiony. 
Odnosząc się do wniesionej interpelacji przez radnego Sylwestra Budycha, Skarbnik Aneta 
Nawracała poinformowała, Ŝe w związku z tym, Ŝe w kalkulacji kosztów na 2008 rok nie były 
uwzględnione podwyŜszone opłaty, czyli widniały tylko w wysokości 10.500 zł i były 
umniejszone o ok. 120 tys. w stosunku do tego, co trzeba uiścić w tym roku, to wpływa to na 
zmniejszenie wyniku finansowego prognozowanego na działalności zakładu. 
Następnie Skarbnik Aneta Nawracała  przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zmian 
w budŜecie gminy i budŜetu gminy na 2008 rok 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały oraz przedstawił przebieg głosowania na poszczególnych Komisjach. 
Radny Wojciech Półtorak  zgłosił zapytanie do Komisji Rewizyjnej odnośnie zwiększenia 
środków na przedszkola niepubliczne, czy jest to zgodne z prawem i wcześniejszymi 
zapisami i zestawieniami dzieci i czy moŜna zwiększyć środki w trakcie roku. Według 
radnego nie moŜna wydatkować środków do końca roku. Radny poprosił o wyjaśnienia 
Komisji Rewizyjnej w tej kwestii. 
Przewodnicz ący Komisji Rewizyjnej Andrzej Budych  poinformował, Ŝe Komisja 
Rewizyjna nie badała aktów prawnych, a sprawdziła jedynie stan techniczny i warunki 
techniczne przedszkola niepublicznego w Zbąszynku. Przewodniczący Komisji zaznaczył, Ŝe 
jeŜeli Komisja miałaby przeanalizować poruszony problem to moŜe się nim zająć. 
W powyŜszym temacie głos zajął Przewodnicz ący Komisji Gospodarki i Bud Ŝetu 
Krzysztof Krzywak informując, Ŝe inicjatywa zwiększenia środków została skierowana od 
Pani Burmistrz i poparta przez Komisję Gospodarki i BudŜetu. Zdaniem radnego Krzysztofa 
Krzywaka, pod względem formalnym jest to pewne zastrzeŜenie, bo wnioski składa się do 30 
września, natomiast pod względem finansowo-prawnym, jeŜeli byłby jakiś zarzut to tylko jako 
nieuzasadniona decyzja, ale nie ma to związku z przekroczeniem prawnym. 
Radny Wojciech Półtorak  zwrócił się z zapytaniem do pełniącej funkcję Burmistrza, czy 
zasięgnie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w tej kwestii? 
Pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk  poinformowała, Ŝe sprawa będzie jeszcze 
wyjaśniana, natomiast zwiększenie środków nie będzie miało większego wpływu, poniewaŜ 
w budŜecie te środki będą zabezpieczone, a to czy one zostaną wydatkowane to jest to 
jeszcze kwestia do wyjaśnienia z odpowiednimi instytucjami. Jak poinformowała Pani Ewa 
Omelczuk zasięgnięto róŜnych źródeł, kontaktowano się z innymi gminami w kwestii 
praktykowania tematu i róŜne gminy róŜnie do tego problemu podchodzą. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  w uzupełnieniu podał, Ŝe w przedszkolu w Kręcku 
nastąpi wzrost o jedno dziecko, w Kosieczynie o jedno dziecko, Dąbrówka Wlkp. bez zmian i 
w Zbąszynku wzrost o 15 dzieci. Jak poinformował Przewodniczący Rady, za podjęciem tej 
decyzji przez Komisję Gospodarki i BudŜetu przemawiał rozsądek, by nie hamować dzieciom 
rozwoju i umoŜliwić im uczęszczanie do przedszkoli.  
W uzupełnieniu pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk  poinformowała, Ŝe na 
podstawie informacji o naborze od  września 2008 roku, które wpłynęły po posiedzeniach 
Komisji,  dane te uległy zmianie tj. w Zbąszynku wzrost jeszcze o 6 dzieci i Rogozińcu wzrost 
o jedno dziecko. 
 
Po czym Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 9 głosach„za, 2 głosach „przeciw”  i 4 głosach 
wstrzymujących podjęła uchwałę Nr XXIV/30/2008 w sprawie zmian budŜetu gminy i w 
budŜecie gminy na 2008 rok. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXIV/30/2008 w sprawie zmian bud Ŝetu gminy i w bud Ŝecie gminy na 2008 rok  
została podj ęta przy 9 głosach„za, 2 głosach „przeciw” i 4 głosa ch wstrzymuj ących  
/uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/. 
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b/. 
 
Pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk  przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego 
miejscowości Kosieczyn pod lokalizacje urządzeń elektroenergetycznych (farmy wiatrowe). 

Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, przytoczył jak głosowały poszczególne Komisje na swoich posiedzeniach po czym 
zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXIV/31/2008 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego miejscowości Kosieczyn pod lokalizacje urządzeń elektroenergetycznych 
(farmy wiatrowe). 

W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXIV/31/2008 w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego miejscowo ści Kosieczyn pod lokalizacje urz ądzeń 
elektroenergetycznych (farmy wiatrowe) została podj ęta jednogło śnie  /uchwała stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/. 

 

c/. 

Pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk  przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia Zarządzenia w sprawie wprowadzenia ograniczeń w korzystaniu z wody pitnej 
z wodociągów stanowiących własność gminy Zbąszynek. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, przytoczył jak głosowały poszczególne Komisje na swoich posiedzeniach po czym 
zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXIV/32/2008 
w sprawie zatwierdzenia Zarządzenia w sprawie wprowadzenia ograniczeń w korzystaniu z 
wody pitnej z wodociągów stanowiących własność gminy Zbąszynek. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXIV/32/2008 w sprawie zatwierdzenia Zarz ądzenia w sprawie wprowadzenia 
ogranicze ń w korzystaniu z wody pitnej z wodoci ągów stanowi ących własno ść gminy 
Zbąszynek została podj ęta jednogło śnie /uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu/. 
 
d/. 
W odniesieniu do projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Szkoły oraz interpelacji 
zgłoszonej przez radnego Dariusza Drosika pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk 
poinformowała, Ŝe polegając na opinii specjalisty języka polskiego nazwa „Szkoła 
Podstawowa z Oddziałami Integracyjnymi im. II Armii Wojska Polskiego w Zbąszynku” 
będzie nazwą właściwą. 
Pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk  przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmiany nazwy Szkoły Podstawowej im. II Armii Wojska Polskiego w Zbąszynku. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, przytoczył jak głosowały poszczególne Komisje na swoich posiedzeniach po czym 
zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXIV/33/2008 
w sprawie zmiany nazwy Szkoły Podstawowej im. II Armii Wojska Polskiego w Zbąszynku. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XXIV/33/2008 w sprawie zmiany nazwy Szkoły Podstawo wej im. II Armii Wojska 
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Polskiego w Zb ąszynku została podj ęta jednogło śnie /uchwała stanowi załącznik nr 13 
do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt.12  

Odpowiedzi na interpelacje 
 

W temacie interpelacji radnego Sylwestra Budycha Skarbnik Aneta Nawracała  
poinformowała, Ŝe podwyŜszone opłaty i składki są kosztem uzyskania przychodu i są 
kosztem rodzajowym działalności Zakładu, ale nie były uwzględnione na ten rok. Są 
poniesione, obciąŜają wynik finansowy działalności zakładu budŜetowego i są kosztem, ale 
nie były ujęte w amortyzacji kosztów i dlatego amortyzacja 230 tys zł pokrywa koszty 
podwyŜszonych opłat, które nie były ujęte. Stąd teŜ wynik brutto na działalności jest 
mniejszy, aniŜeli być powinien. 
Biorąc powyŜsze pod uwagę radny Andrzej Budych  zgłosił zapytanie, czy ujmując w 
kalkulacji na przyszły rok kolejną albo całość niezapłaconej jeszcze podwyŜszonej opłaty 
plus amortyzację naleŜałoby się liczyć ze znacznym wzrostem ceny ścieków? Skarbnik 
Aneta Nawracała potwierdziła taką sytuację.  
 
Odnosząc się do interpelacji radnego Wojciecha Półtoraka w kwestii wykorzystania budŜetu 
Rady Miejskiej pełniąca funkcję Burmistrza poinformowała, Ŝe odpowie na piśmie. 
 
Odnosząc się do interpelacji radnego Wojciecha Półtoraka w kwestii remontu zaplecza 
socjalnego w Kosieczynie radna Maria Dobry, pełniąca funkcję Przewodniczącej Koła 
Gospodyń Wiejskich w Kosieczynie poinformowała, Ŝe temat został rozpoczęty jeszcze przez 
Pana Jurka Skrzypczaka, który temat pilotował i zabezpieczył środki w budŜecie OKSiR-u na 
remont sali. Pan Skrzypczak doszedł do porozumienia z wykonawcą remontu, ale sprawy 
osobiste wykonawcy poprzesuwały termin rozpoczęcia prac. Jak poinformowała radna Maria 
Dobry, osobiście i na bieŜąco utrzymuje kontakty z Kierownikiem RIT-u w tej sprawie. 
Remont będzie na pewno wykonany w tym roku, a wykonawca jest wiarygodny. Ponadto 
obecny Kierownik OKSiR nie miał zastrzeŜeń do wykonania tego remontu i kontynuowania 
zamierzeń poprzedniego Kierownika. 
 
Odnosząc się do interpelacji radnego Wojciecha Półtoraka w kwestii budŜetu Rady Miejskiej 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  poinformował, Ŝe weźmie udział w kaŜdym posiedzeniu 
Komisji i w sprawach bieŜących szczegółowo przedstawi rozliczenie, o które prosił radny 
Wojciech Półtorak. 
 
 
Do pkt.13  

Oświadczenia i wolne wnioski 
 
W powyŜszym punkcie głos zajęła Pani Halina Kaczmarek  reprezentująca Wspólnoty 
Mieszkaniowe na ul. Wojska Polskiego. Podziękowała Pani Burmistrz, w imieniu 
mieszkańców wspólnoty, za zrozumienie i pomoc w rozwiązaniu problemu dot. 
przekształcenia drogi od ul. Wąskiej do ul. Warszawskiej w drogę wewnętrzną dla 
mieszkańców. W powyŜszym temacie Pani Kaczmarek nadmieniła, Ŝe sprawa była ustalona 
w 2000 roku, na spotkaniu wspólnot mieszkaniowych z byłym Burmistrzem. Na spotkaniu 
zapadła decyzja i mieszkańcy otrzymali zapewnienie, Ŝe zawsze będzie to droga 
wewnętrzna, pralnie zostaną rozebrane i rozładunek samochodów dostawczych na tej 
drodze nie będzie moŜliwy. Jak poinformowała Pani Halina Kaczmarek, w międzyczasie 
między mieszkańcami została przeprowadzona ankieta dot. korzystania z pralni. Ankieta 
wykazała, Ŝe pralnie nie są wykorzystywane, więc zostały zamknięte i uzyskano informacje z 
Urzędu, Ŝe w miarę wygospodarowania środków zostaną rozebrane. Jak zaznaczyła Pani 
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Kaczmarek do dziś się jednak tak nie stało. Ponadto Pani Halina Kaczmarek nadmieniła, Ŝe 
w związku z tym, Ŝe zostały wybudowane łączniki i w wyniku wjazdów pojazdów cięŜkich, 
droga wewnętrzna została całkowicie zniszczona i na dzień dzisiejszy stała się ulicą. O tym 
fakcie Pani Halina Kaczmarek poinformowała takŜe Przewodniczącego Rady w styczniu br., 
ale nie uzyskała odpowiedzi. Kontynuując Pani Halina Kaczmarek poinformowała, Ŝe w 
międzyczasie 2 czerwca na klatkach schodowych pojawiła się informacja o spotkaniu w 
temacie wykonania ulicy. Zbierając opinie wśród mieszkańców wspólnoty Pani Halina 
Kaczmarek dowiedziała się, Ŝe wszystkie 40 rodzin nie wyraziło zgody na wykonanie ulicy, 
pismo w tej sprawie wraz z podpisami przekazano Pani Burmistrz. Na spotkaniu z Panią 
Burmistrz okazało się, Ŝe jest wykonany projekt na wykonanie ulicy  łącznie z przesunięciem 
ogrodów o metr  oraz z wykonaniem parkingów. Pani Burmistrz podjęła decyzję, Ŝe projekt 
upada. Na drugim spotkaniu z Panią Burmistrz ustalono, Ŝe postawiony zostanie znak 
zakazu wjazdu wszelkim pojazdom dostawczym i cięŜkim, który w lipcu został postawiony. 
Podsumowując, Pani Halina Kaczmarek zwróciła się z prośbą, by przy uchwalaniu budŜetu 
na 2009 rok ująć w planach wyłoŜenie drogi wewnętrznej kostką brukową wraz z 
wykonaniem progów zwalniających, by zapewnić bezpieczeństwo bawiącym się tam 
dzieciom.  
 
Ponadto Pani Halina Kaczmarek omówiła występujący problem odprowadzania wód 
deszczowych z łączników bezpośrednio na drogę wewnętrzną. Nadmieniła równieŜ, Ŝe 
dopiero gdy pojawiła się nowa władza, to ponownie wystąpiła o sprawdzenie kanalizacji i 
okazało się, Ŝe na odcinku ponad 2 m była pęknięta rura. Jak poinformowała Pani 
Kaczmarek skierowała równieŜ pismo do ZUK zaznaczając, Ŝe chciałaby otrzymać 
odpowiedź informującą o przyczynach takiej sytuacji. Kamery termowizyjne zostały 
wprowadzone i stwierdzono, Ŝe są jeszcze dziury zatem Pani Kaczmarek zwróciła się z 
prośbą, by temat kanalizacji ostatecznie zakończyć. 
 
Ponadto Pani Halina Kaczmarek  poinformowała, Ŝe właściciele sklepów próbują wymóc 
adaptację pralni pod pomieszczenia gospodarcze. W tej kwestii Pani Halina Kaczmarek 
zaproponowała zagospodarowanie ciągu garaŜy na tyłach ogrodów, gdzie jest jeszcze duŜo 
wolnego miejsca i sprzedaŜ terenów zainteresowanym, a następnie przeznaczenie 
pozyskanych środków ze sprzedaŜy na rozbiórkę pralni. 
 
Pani Halina Kaczmarek  zgłosiła równieŜ uwagę, by zadbać o koszenie trawy na ul. Wojska 
Polskiego. Zdaniem Pani Kaczmarek powinna to wykonać gmina, jest to główna ulica miasta 
i świadczy o wizerunku miasta. Pani Kaczmarek zwróciła takŜe uwagę, Ŝe wybudowane 
łączniki nie mają na dachach okien w kształcie księŜyców; zatem nie zastosowano się do 
zastrzeŜeń konserwatora zabytków. 
Radny Andrzej Budych  zapytał, czy prywatni właściciele teŜ mogą zgłaszać, by gmina 
wykaszała im trawniki? 
Pani Kaczmarek  poinformowała, Ŝe obowiązuje ustawa, która precyzuje ten temat, po czym 
zacytowała przepis regulujący tę kwestię. 
Wyjaśnień w powyŜszej sprawie udzieliła pełni ąca funkcj ę Burmistrza Ewa Omelczuk  
informując, Ŝe wspólnoty są właścicielami po obrysie budynku, chodnik nie znajduje się 
bezpośrednio z granicą ich posesji a jest tą częścią, która oddziela, ponadto znajduje się w 
pasie drogowym a droga jest drogą powiatową. Gmina ma podpisane porozumienie z 
powiatem na utrzymanie zimowe i pozostałe utrzymanie i chodnik jest w gestii gminy. 
Interpretacja zapisu prawnego, który przytoczyła Pani Kaczmarek jest taki, Ŝe chodnik nie 
przylega bezpośrednio do granicy posesji, bo dzieli go trawa i trawnik w tym momencie jest 
trawnikiem gminnym.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  zapewnił, Ŝe dokładnie pamięta spotkanie z Panią 
Kaczmarek i poruszone tematy zostały przekazane do poszczególnych referatów i ZUK-u. 
Poinformował, Ŝe pismo Wspólnoty  Mieszkaniowej w poruszonych dziś kwestiach i 
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propozycjach do budŜetu 2009 wpłynęło równieŜ do Biura Rady. Następnie podziękował 
Pani Burmistrz za wykazaną aktywność i powaŜne potraktowanie tematu zgłoszonego przez 
Panią Kaczmarek. 
Radny Sylwester Budych  nadmienił, Ŝe traktuje Dąbrówkę Wlkp., równieŜ jak wielką 
wspólnotę i nikt się nie upomniał do Pani Burmistrz o pokoszenie trawy czy odprowadzenie 
wody z gospodarstwa. Jak poinformował radny, Dąbrówka istniej 600 lat, a ul. Polna jest 
jeszcze nieutwardzona i mieszkańcy nie mają śmiałości przyjść z tym problemem do Pani 
Burmistrz. Ponadto radny zasugerował, Ŝe naleŜałoby zobaczyć jak w Dąbrówce dba się o 
porządek. 
Ponadto radny zwrócił się z zapytaniem do Pani Kaczmarek, kto przyniósł projekt budowy tej 
ulicy? 
Pani Kaczmarek poinformowała, Ŝe projekt został przedstawiony na spotkaniu z zarządcami 
wspólnot w dniu 2 czerwca 2008 roku.  
Radny Sylwester Budych  zaproponował, by zamknąć dyskusję. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur poinformował Rad ę o pismach, które wpłyn ęły do 
Biura Rady: 

- podziękowanie od rodziny i pracowników profesora Geremka za złoŜone kondolencje, 
- pismo Wspólnoty Mieszkaniowej w temacie poruszonym na dzisiejszej sesji, 
- pismo mieszkańca Chlastawy w sprawie podatku rolnego, treść pisma została 

przedstawiona radcy prawnemu i według jego opinii została do wnioskodawcy 
wystosowana odpowiedź, pismo nie zostało zakwalifikowane jako skarga, 

- pismo z Lubuskiego Kuratorium Oświaty w treści odnoszącym się do sprawy 
zwolnienia nauczycielki w Gimnazjum w Zbąszynku, 

- poinformował o przebiegu odwiedzin byłych mieszkańców Zbąszynka – 
„Wspomnienia po latach 2008”, program odwiedzin udostępniony jest do wglądu w 
Biurze Rady, 

- pismo w sprawie udzielenia dofinansowania X Turnieju Tenisa Ziemnego; 
dofinansowanie zostało udzielone, 

- pismo Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego w Zbąszynku dot. wyjaśnienia 
powodu nie wypłacenia naleŜnych poborów pracownikom oświaty - naleŜne pobory 
zostały wypłacone wraz z odsetkami,  

- pismo Klubu „Syrena” w sprawie dofinansowania meczu piłkarskiego rozgrywającego 
się podczas Dni Zbąszynka, 

- wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie Wlkp. będący 
odniesieniem się do skargi Wojewody Lubuskiego na funkcjonowanie w ramach Rady 
Konwentu; skargę Wojewody oddalono, 

- pismo Zarządu Medycznego Centrum „Zdrovity” w sprawie funkcjonowania „Zdrovity” 
na terenie naszej gminy. Odnosząc się do treści pisma, w dniu 14 sierpnia br 
Konwent Rady uznał, iŜ  daleko idącą debatę w powyŜszym temacie naleŜałoby 
rozpocząć, mając na uwadze obecną sytuację, po objęciu stanowiska przez nowo 
wybranego Burmistrza w wyborach przedterminowych. 

 
Radny Krzysztof Krzywak  przedstawił apel w sprawie kampanii wyborczej na stanowisko 
Burmistrza Zbąszynka, w którym zaapelował do Rady o obieranie demokratycznych reguł 
kampanii przestrzegając i kierując się przyjętą etyką radnych  /apel stanowi załącznik nr 14 
do niniejszego protokołu/. 
 
Radny Marcin Kumke w odniesieniu do zapytania radnego Wojciecha Półtoraka 
zgłoszonego podczas czerwcowej sesji dot. rzekomego skazania radnego, poinformował, Ŝe 
postępowanie się odbyło i sprawę umorzono. Jak poinformował radny Marcin Kumke sprawa 
dotyczyła Zespołu Szkół Technicznych w Zbąszynku i czasu pełnienia przez radnego 
obowiązków Dyrektora Szkoły.  
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Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe protokół przez czas trwania sesji był 
wyłoŜony do wglądu i nie wpłynęły Ŝadne uwagi co do jego treści. Następnie zarządził 
głosowanie nad jego przyjęciem. 
- za przyj ęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady głosowało 1 5 radnych "za”.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe w wyniku głosowania protokół z 
poprzedniej sesji został przyj ęty jednogło śnie. 
 
 
Do pkt.14  

Zakończenie obrad 
 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1450 zamknął sesję. 
 
Protokołowała:                                  Sekretarz obrad:                             Przewodniczący obrad: 
 
Magdalena Tomaszewska               Wioleta Muszyńska                           Jan Mazur 
 
 
 
Wyci ąg z protokołu otrzymali:  
 

1. Pełniąca funkcję Burmistrza 
2. Skarbnik  
3. p.o. Sekretarz 
4. Przewodniczący Rady 


